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Ezkerretik hasita, Xabier Olarra, Joseba Urteaga eta Josema Gonzalez; Tolosan elkartu genituen.JOXEMI SAIZAR

Ez da erraza euskarazko liburuak kaleratzen
dituen argitaletxea sortzea. Etxe horrek 20 urte
betetzea, gutxiago. Eta gainera hiru sortzaileak
tolosarrak izatea. Igela du izena abentura horrek.

Igela, 20 urte
literaturan
JOXEMI SAIZAR

D uela hilabete gutxi, hiru
tolosarren literatur aben-
tura batek hogei urte bete

ditu: Igela argitaletxeak. Xabier
Olarra, Joseba Urteaga eta Josema
Gonzalez dira hiru abenturazale
horiek. 1953an jaioak hiruak, gaur
egun Iruñean bizi da Olarra eta Za-
rautzen Urteaga.  

Hiruei asko gustatu zaie irakur-
tzea betidanik. Sorrera Hernaniko
Institutuan koka daiteke. Olarra
eta Urteaga han elkartu ziren kla-
seak ematen. «Adin berekoak eta
kale berekoak izan arren, sekula ez
genuen gure artean hitz egin», dio
Urteagak. Literatura estilo berdin-
tsua gustuko zuten. Olarra itzul-
tzaile gisa aritzen zen Elkar argita-
letxerako. Itzulpenen argitaletxe
propioa sortzea bururatu zitzaien
eta Urteagaren koadrilakoa zen
Gonzalezekin harremanetan jarri
ziren, sektore grafikoan sartuta ze-
goelako. 

Aurretik, Gonzalezek errezeta
liburu bat argitara eman zuen la-
gun batekin batera fotokopien bi-
dez, erdi brometan, Bilbon ikasle
garaian erabilitako amaren erre-
zetak bilduz. «300 ale kaleratu eta
agortu egin ziren», dio Gonzale-
zek.

Liburu pare bat itzuli zuten bi
irakasleek ingelesetik, ISBN eska-

tu, inprentarekin hitz egin, diru
pixka bat jarri eta nobela beltzeko
sail batekin hasi ziren martxan.
Garai hartan oso liburu gutxi zeu-
den euskaraz eta gustukoa zituzte-
nak (Jim Thompson, Bill Ballin-
ger) euskarara itzuli gabe zeuden.
Mata komikigile beasaindarrak
egin zizkien hasierako logoa eta
marrazkiak eta Zut!-ek diseinua.
Jokin Aizpurua irurarrak ere egin
zizkien marrazki batzuk.

Liburuak aukeratzerakoan, no-
bela beltzari eta enigma-nobelari
sail bana eskaini zioten hasieratik,
argitara zitezkeen liburuen ze-
rrenda bat jarraituz. 20. zenbaki-
raino iritsi dira Sail Beltza izendatu

zuten bilduman, eta 12raino Enig-
ma deitu zuten sailean. «Hortik
kanpo, gure gustukoak izatea, hori
izan da bigarren irizpidea», dio
Olarrak.

Igelaren sorrera eguna seinala-
tua izan zen, apirilaren 14a, hain
gustukoa duten Errepublikaren
eguna. «Iruñean sinatu paperak
notarioaren aurrean eta Tafallako
Tubal jatetxera joan ginen afaltze-
ra, enpresari hasiera ona emate-
ra», gogoratzen du Gonzalezek.

Irabazi gutxi eta lan asko
«Igela emankortasunaren sinbo-
loa da, eta baita haragikeriarena
ere (dotrinan lujuria esaten zi-
tzaion horrena, alegia). Baina so-
rreratik urte pare batera akronimo
bat zela adierazi nuen, Irabazi Gu-
txi eta Lan Asko, eta irabazi gutxi
hori ere gehiegi esatea zela adiera-
zi dut beste nonbait orain dela gu-
txi», dio Olarrak. «Emankortasu-
naren aldetik, hotz-hotzean begi-
ratuz gero, 20 urtean 80 liburu
ateratzeak ez dirudi sekulako mar-
ka, baina literatur itzulpena ia soil-
soilik argitaratu eta hainbeste irau-
tea ez da txori-kaka, gremioko
edozeinek ederki asko dakienez»,
eransten du.

«Ikaragarrizko merkatu-azter-
ketarik gabe hasi ginen negozioho-
netan, afizioa ofizio bihurtu
nahian. Panoraman zer zegoen
ikusi, eta zerbait hobea eskaintze-
ko asmoz. Gazteegiak eta berdee-
giak izan, nonbait. Eta uste genuen
jendearen eskura liburu onak jar-
tzea aski zela denak harrapazka
gure liburuak erostera bultzatze-
ko. Baina urte pare bateko ibilbi-
dea aski izan zen konturatzeko
euskaraz literatura irakurtzera
bultzatzea lan nekeza zela», azal-
du du Olarrak.

Euskaraz urtero liburu asko ar-
gitaratzen dela eta gutxi irakur-
tzen dela dio Gonzalezek. Horre-
gatik liburuak «militantzia hutsa-
gatik» arituz atera daitezkeela dio,
beraien lanetatik kanpora. Tru-
man Capoteren Odol hotzeanedo
Celineren Azken muturrerainoko
bidaia bezalako liburuak kalera-
tzea garrantzitsua iruditzen zaio
eta «harro» sentitzen da. Gonzale-
zen lana inprentekin aritzea, aza-
laren konposizioa egitea eta bana-
ketaz arduratzea zen aurreneko
urteetan. Usurbilgo inprimategi
batean hasi eta berehala Zarautz-
ko Itxaropena pasa ziren. «Hasie-
ran Gudari kaleko lokal batean ge-
nituen liburuak», dio. 

«Ahazturik geldituko ziren idazleak
irakurleen eskura jarri ditugu»
XABIER OLARRA › Igela argitaletxeko arduraduna

Literatura ›› Irakaskuntza
alde batera utzita,
Nafarroako Gobernuan
itzultzaile gisa ari da Xabier
Olarra tolosarra

J.SAIZAR

Eguneroko lanaz aparte, literatura
asko itzuli du Xabier Olarrak, El-
kar argitaletxerako lehendabizi
eta Igelarako gero. Itzultzaileen
artean «maisu» bezala kontsidera-
tzen dute bere bazkide-lagunek.
«Omenaldia merezi du», diote. 
Laurogei bat liburu argitaratu di-
tuzue. Sorrerako helburuak bete
al dituzue?
Sorreran, elkarrizketaren batean,
esan nuen urtean 10en bat liburu
ateratzea nahikoa eta gehiegi zela
guretzat. Beraz, hamar urtean
100en bat liburu ateratzea zen as-
moa. Orain, atzera begiratuz gero,
garbi ikusten da amets polita zela,
20 pasatu eta oraindik ez baitugu
helburu hori bete. Baina orain, hel-
buruak pixka bat egokituz, 25 urte-
raino iristen bagara, eta ordurako
betetzen badugu helburu hori, ez
da gutxi izango.
Zein izan da argitaletxearen ekar-
penik nagusiena?
Ez dakit inolako ekarpenik egin
dugun. Beharbada gaur egungo li-
teraturako zenbait idazle eta libu-
ru, beharbada erabat ahazturik
gelditu edo oharkabean pasako zi-
renak, jendearen eta batez ere ira-
kurle gazteen eskura jartzea.
Nolako harremana duzue idazle-

ekin, beste itzultzaileekin, inpri-
mategiekin eta irakurleekin? 
Idazleekin ez dugu harreman han-
diegirik izan. Joxemari Iturralde-
rekin eta Juan Kruz Igerabidere-
kin izan genituen orain dela zazpi-
zortzi bat urte Gabonetako
ipuinak sail berri bati hasiera eman
genionean; liburu bana enkargatu
genien. Orain, berriki, Koldo Izagi-
rreren bi liburu atera ditugu. Tar-
teka, hasieran batez ere, izan geni-
tuen beste eskaintza batzuk ere.
Atxagak ere promozio pixka bat
egin zigun nik Odol hotzean eta
Maria Garikanok Patricia Highs-
mithen nobela pare bat itzuli zitue-
nean. Baina gure linea zein zen
ikusita, itzulpen eskaintza gehiago
izan ditugu. Itzultzaileekin harre-
man gehixeago izan dugu, eta esan
behar dugu ez garela ia inorekin
haserretu. Ez da gutxi, hainbeste

denboran. Inprentekin harrema-
na ona izan da, oro har. Hasieran
muturrekoren bat hartu genuen
han edo hemen, baina geroz-
tik Itxaropenan izenekoan inpri-
matu izan ditugu gure liburuak, eta
ez dugu kexa handirik. Irakurlee-
kin dugun harremana, berriz, «es-
tuegia» da, guk askoz zabalagoa
nahi genuke, nahiago genuke mi-
latik bat ezagutu, baina guztira ere
ez dakit mila irakurle izango ditu-
gun...
Zein da zure ustez gaur egun eus-
kal literaturaren egoera? 
Hori galdera potoloegia da nire-
tzat. Euskarazko literaturaren
egoeraz kritikariek edo soziologo-
ek erantzun lezakete, edo euska-
razko literatura argitaratzen dute-
nek. 
Eta itzulpengintzarena zehaz-
ki?  
Itzulpengintza ere oso alor zabala
da. Badituzu hor itzulpen juridiko-
administratiboa, teknikoa eta lite-
rarioa. Bakoitzak bere egoera du.
Literatur itzulpenari gagozkiola,
ezin esan oso osasun onean dagoe-
nik. Beharbada franko hobetu
dugu testuen kalitatean, baina ira-
kurleak erakartzeari dagokionez,
minimoetatik nahiko urrun gabil-
tzala iruditzen zait.
Nolako etorkizuna ikusten diozu
Igelari? 
Gure sail nagusietako baten kolo-
rekoa. Garbi dago euskal adjekti-
boan duen orori“No futureetiketa
dagokiola. Baina hortxe gaude gu,
E pur si muoveIgelak oraingoz ba-
dirauela esan daiteke...

JOXEMI SAIZAR

Nobela beltzari eta
enigma-nobelari sail
bana eskaini zioten
hasieratik

«Literatur itzulpena ia
soil-soilik argitaratu eta
hainbeste irautea ez da
txori-kaka» (X.Olarra)
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«Mintzolaren funtzioa
ahozkotasunean jostun
lana egitea izango da»

Villabona›› «Herriari
zerbait eskaini behar 
dio eta herriak bere
parte bezala hartu behar
du», dio Fundazioak
duela hilabete batzuk
izendatu zuen Josune
Zabala zuzendariak.

E Elkarrizketa JOSUNE ZABALA › Mintzola Fundazioko zuzendaria

IMANOL GARCIA

Josune Zabala da Mintzola Fun-
dazioaren zuzendaria. Donostian
jaio zen 1978an eta egun Errezilen
bizi da. Maiatzean hasi zen bere
lan berrian, Villabonako Subijana
etxean. Euskal Filologia ikasi du
eta Doktorego ikasketak ere egin
ditu. Graduondoko bat ere egin du
hizkuntzen kudeaketari buruz.
AEKn irakasle izan da Donostian
eta Gasteizen, Azpeitiko patrona-
tuan ere euskara irakasle eta berta-
ko Udalean euskara trebatzaile
izan da. Mondragon Unibertsita-
tean irakaslea izan da ere eta Min-
tzolako zuzendari izendatu aurre-
tik, beka batekin ikertzaile modura
zebilen hizkuntzaren alorrean.
Zein da Mintzolaren helburua?
Euskal Herri mailan ahozkotasu-
na jorratzen duten erakunde, el-
karte, unibertsitateekin… harre-
manetan proiektuak sortzea. Bate-
tik, gu abiatzea dauden
elkarteetara eta proposatzea zer-
bait egin daitekeen ikerketari lotu-
ta edo zuzenean gizartean eragite-
ko, edo bestela etortzen denari ho-
rren arabera ere kasu egitea eta
proiektuak sortzea. Mintzolaren
funtzioa izango litzateke sare lo-
tzailea izatea, jostun lana egitea. 
Nondik hasi zara lan horretan?
Mintzola aurrera eramateko Jo-
xerra Gartziak txosten bat idatzi
zuen eta nire aurreneko lana txos-
ten hori aztertzea izaten ari da.
Mintzolan kudeaketa lanketa
prestatu eta gero hasi pentsatzen
zein erakundeetara hasi gaitezke-
en joaten proiektuak aurrera era-
mateko, nola joan daitekeen osa-
tzen sare hori.
Zer suposatzen du Villabona eta
bertako herritarrentzat Mintzola
Fundazioaren egoitza herrian iza-
teak?
Niretzako oso garrantzitsua da gai
hau. Egin behar ez duguna da gu
hona etorri eta satelite bat izango
bagina bezala Udalarekin eta he-
rriarekin harremanik ez izatea. Al-
katearekin hizketan izan naiz eta
esan diot: Mintzolak zerbait eskai-
ni beharko lioke herriari eta he-
rriak ere sentitu beharko luke
Mintzolaren parte eta bere ekar-
penak egin herri mailatik. Orain-
dik aztertu gabe daukagu nola izan
daitekeen hori, baina hemen areto
bat dago eta askotariko funtzioa
izan dezake. Lehentasuna du Min-
tzolaren proiektuak eta herrian
dagoen edozein kultur ekimen
bertan egitea. Hori modu bat izan
daiteke. Beste batzuk ere izan dai-

tezke. Alkateari esan diot, herrian
ideiak badaude Mintzola herria-
ren parte sentitzeko, gustura har-
tuko ditudala.   
Ahozkotasuna jorratzen du Min-
tzola Fundazioak, baina zer da ze-
hazki ahozkotasuna?
Askotan ahozkotasuna esaten de-
nean bertsolaritzarekin bakarrik
lotzen da. Ahozkotasunaren bai-

tan ahozko generoak daude, ba-
koitza bere ezaugarriekin. Horie-
tako bat da elkarrizketa, beste bat
da ipuin kontalaritza, beste bat da
eskoletan irakasleak ematen di-
tuen azalpenak, beste bat da deba-
tea, bestea kantugintza, antzer-
kia,... Hau guztia azter daiteke ira-
ganari begira, zer genero izan
ditugun eta oraindik dauzkagun,

eta etorkizunari begira zein dauz-
kagun, orain sortu baitira genero
berriak telebistari lotuta edo inter-
neti lotuta. Kanpo zabal-zabala da.
Ahozko genero batzuk euskal
kulturan berezkoak edo tradizio
handikoak dira. Horiek aztertuko
dira bereziki?
Bi helburu ditugu. Bata iraganari
begira dago eta jakin nahi da zer

egin den eta zer dakigun horri bu-
ruz. Eta hor gehiena bertsolaritza
ikertu da. Baina ez dakigu, agian,
kantagintzaz hainbeste, edo eus-
kal antzerkigintzaz. Esaten da, adi-
bidez, Hegoaldean asko antzezten
zela eta dena galduta dugu. Beste
helburua da gaur egungo beharrei
lotutakoa. Zer behar dauzkagu?
Adibidez, kale erabilera aztertzea,
komunikabideek dituzten beha-
rrak ahozkoari begira, edozein gi-
zabanakok zer behar dituen jende
aurrean hitz egiteko, eskolan ber-
tan nola irakatsi haurrei ahoz ko-
munikatzen… 
Bertsolaritzaren eremuan Xen-
pelar dokumentazio zentroa
dago. Ahozkotasunari begira ho-
rrelako zentro bat sortzeko as-
morik badago?
Asmoetako bat da Xenpelar doku-
mentazio zentroa handitzearena.
Orain bertsoa dokumentatzen
bada, erabaki beharko da zer beste
ahozko genero dokumentatzen
hasiko den ere. Bestalde, gure giza-
baliabideei begiratuta, gure lanik
handiena koordinazio lana izango
da. Guk geuk ez dugu ikertuko.
Guk bultzatuko duguna da ikerke-
ta eta gizarteratzea, eta horretara-
ko jarriko gara harremanetan uni-
bertsitateekin, ahozko jarduna
lantzen duten elkarteekin...
Subijana etxean Euskal Herriko
Bertsozale Elkartea egotea ere
garrantzitsua izango da.
Villabonako Udala bezala, Euskal
Herriko Bertsozale Elkartea Min-
tzolako kidea da. Proiektu hau
gehiena bultzatu duena Betsozale
Elkartea bera izan da. Eredu bat
da. Joxerra Gartziak dioen bezala,
elkartea Mintzola txiki bat bezala
har genezake.

I. GARCIA

I. GARCIA
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«Aurten ez naiz hain
gustura aritu, korrikan
puntutxo bat faltatu zait»

Villabona›› Hainbat
txapelketa irabazi ditu
aurten ere Urizarrek
duatloian; parte hartu
duen azkeneko
duatloian, Frantziako
Val D’Aranekoan,
laugarren egin du.

E Elkarrizketa PATXI URIZAR › Duatloilaria

IMANOL GARCIA

Patxi Urizar (Villabona, 1974) aur-
ten ere denboraldi ona egiten ari
da. Hirugarren urtez jarraian Eus-
kadiko txapelduna izan da distan-
tzia motzeko duatloian, Euskal
Herriko zirkuituan hirugarren
egin badu ere. Distantzia luzeko
Euskadiko txapelduna izan da ere
eta Gipuzkoako distantzia motze-
ko txapelduna. Frantziako Distan-
tzia Luzeko Duatloi Txapelketa-
rentzat baliagarria den Val  D’Ara-
neko duatloia aurten ere laugarren
egin du.
Euskadiko Txapeduna izan zara
duatloi motzeko zirkuituan, baina
ezin izan duzu zirkuitua bera ira-
bazi.
Euskal Herriko zirkuituan hamar
lasterketa izaten dira eta horietan
lortutako puntuen batuketa egiten
da eta horren arabera egiten da
sailkapena. Lehengo urtean iraba-
zi nuen eta aurten hirugarren egin
nuen. Puntu dezente galdu ditut
pare bat probetan. 
Zirkuitua irabazteko asmoa ze-
nuen.
Bai, asmoa bai, baina lasterketak
pasatu ahala, batzuk ibiltzen gara
batuketak egiten: honek bigarren
egiten badu, agian pasatu egiten dit
sailkapenean eta horrelakoak. 
Beraz, emaitza gazi-gozoa.
Aurten, egia esan, ez naiz hain gus-
tura aritu. Gehienbat korrikan fal-
tatu izan zait puntutxo bat, ez dut
esango proba gehiago irabazteko,
baina bai erosoago joateko behin-
tzat.
Espainiako Txapelketan parte
hartu zenuen?
Parte hartu nuen, baina hor 40.-
edo egin nuen. Ez nintzen gustura
aritu.
Aurreko urtean bizikletarekin
arazoak izan zenituen.
Bai, Valentzian izan zen hori.
Orain bi urte taldeka lehenengo
egin genuen eta nik zortzigarren
amaitu nuen. Lehengo urtean bizi-
kletarekin arazoak eta aurten Gas-
teizen izan da txapelketa eta nahi-
ko gaizki joan da.

Ematen duenez, Espainiakoan ez
duzu zorte handirik izan. Egunean
nola zauden eragin handia izango
du ere.
Bai, askotan korrikan 20 segundo
asko dira. Bizikleta gainean jartzen
zara eta aurreko taldean joan be-
harrean, bigarrengo taldean-edo
zaude. Eta gero aurrekoak harra-
patzea zaila izaten da.
Igandean parte hartu zenuen Val
D’Aran duatloian. Zein zen ibilbi-
dea?
14 kilometro egin behar ziren ko-
rrikan, 85 kilometro bizikletan eta
gero beste 10 korrikan.
Aldapa bat edo beste bazegoen
korrikan egin beharreko hasiera-
ko tartean, ezta?
Ia 5,5 kilometro ziren igotzen ko-
rrikan, jaitsi, beste bi kilometro igo
eta herrira jaisten ginen. Gero bizi-
kletan ere nahiko gogorra zen. Lau
mendate igotzen genituen Pirinio-
etan. Azkeneko zatiak korrikan

igoera txiki bat zeukan, baina nahi-
ko laua zen.
Eta lortutako laugarren postu ho-
rrekin gustura zaude?
Aurreneko zatian nahiko gaizki
aritu nintzen korrikan. Uste baino
denbora gehiago galdu nuen. Bizi-
kletarekin postuak aurreratu ni-
tuen, baina nahiko denbora galdu
nuen aurretik korrikan. 
Hirugarrena oso urruti gelditu
zen?
Bigarrena eta hirugarrena izan ni-
tuen une batean minutu bat baino
gutxiagora, baina gero berriro ko-
rrikan bakoitzak beste minutu ba-
teko abantaila atera zidan. Bigarre-
netik ia hiru minutura eta hiruga-
rrenetik bi minutura iritsi nintzen.
Korrikan horiek gu baino maila
handiagoa dute. 
Eta sailkapenean atzetik zenue-
na, gertu izan zenuen?
Bizikletan egin beharreko tartea
bosgarren amaitu nuen eta gero

korrikan bat pasatu nuen, nahiko
justu zihoana.
Hasierako korrikako tartea zen-
bagarren bukatu zenuen?
Anaia eta biok bukatu genuen ba-
tera eta 35.-edo iritsiko ginen. Nor-
malean 20.-edo iristen naiz, eta
denboraren arabera ere normale-
an minutu bat gutxiago egin behar
nuen. Anaiak [Luis Mari] bosga-
rren egin zuen probaren bukae-
ran. Oso ondo aritu zen. 
Ikusten zenuen aurten podioan
sartzeko aukerarik?
Bai, horrek ematen dit pena gehie-
na. Lehengo urtean bizikletan au-
rrena iritsi nintzen eta gero korri-
kan pasa egin zidaten. Ikusten
nuen ni baino hobeak zirela korri-
kan. Aurten besteak ni baino hobe-
agaoak ziren korrikan, baina ez
hainbeste ere.
Lehenengo parte horrek baldin-
tzatu zuen proba guztia.
Bai. Gainera gero denbora guztian
postuak errekuperatu nahian
zoaz. Nahastuta bezala joaten
zara, ez zoaz erritmo berdinean.
Gehiegi nahi duzu errekuperatu
hasieratik.
Hemendik aurrera zein izango da
zure kirol agenda?
Abuztuan Segovia aldean daukagu
proba bat eta gero beste bat Fran-
tzian, baina distantzia motzagoko-
ak. Agian parte hartuko dut, zer-
bait egiteagatik uda parte honetan. 
Ezin duzu, beraz, geldirik egon.
Bai, hori da. Helburu jakinik gabe,
baina zerbait egin, entrenatzen ja-
rraitu...
Maila horretan aritzen zareten ki-
rolariak ezingo zarete geldirik
egon denbora luzez.
Beti zerbait egiten duzu, erritmo-
an mantsoxeago, baina geldi-gel-
dirik urtean zehar hiru aste egoten
naiz. 
Txapelketei dagokionez, denbo-
raldia bukatu duzu?
Bai, orain entrenatzen jarraitzen
dut baina beste mentalitate bate-
kin.
Datorren urtera begira ere, lehia-
tzen jarraitzeko asmoarekin?
Asmoa bai behintzat, gogoa badu-
kat oraindik eta lanaren ordute-
giak ere uzten dit. Beti nahi duzu
denbora gehiago, baina lanarenga-
tik behintzat, ondo daukat eta ja-
rraitzeko asmoa daukat. 
Lana eta entrenamenduez apar-
te, denbora gelditzen zaizu?
Egia esan, eguerdian ordu eta erdi
aritzen naiz bizikletarekin entre-
natzen eta gero etxea bueltatzen
naizenean korrikakoa egiten dut.

Egunean, guztira, bi ordu eta erdi
aritzen naiz. Entrenamenduen-
tzako baino, denbora falta hori na-
baritzen da atseden hartzeko. Beti
afaldu berandu, ohera ere beran-
du... 
Duatloitik ez zara bizi, baina ba-
dago batenbat profesionala de-
nik?
Batzuk badaude. Espainian izango
dira hamar bat. Frantzian gehiago
daude, laguntza gehiago dituzte.
Lasterketetan ere diru gehiago
dago. 
Triatloian profesional gehiago
daude?
Bai, beka gehiago daude, kirol olin-
pikoa da... Diru gehiago dago.
Triatloian aritzeko gogorik izan
duzu?
Egia esan ez. Neguan ibiltzen naiz
igerian, baina ez dit inoiz tentatu. 
Bi kirol batera egitea ez omen da
oso bateragarria. Eta hiru egitea...
Zuk nabaritzen duzu bi kirol bate-
ra egitean?
Esaten dute duatloi bat gogorra-
goa egiten dela giharrei dagokio-
nez traitloi bat baino. Agian igeri

egiterakoan, uretan zoazenez,
giharrentzako ez da hain gogorra.
Korrika egitea eta gero bizikletan
eta gero berriro korrikan gogorra-
goa egiten da. Intentsoagoa ere
bada. Korrikan oso azkar hasten
zara. Hori esaten dute behintzat.
Nik ez dut probatu triatloia. 
Datorren urtera begira zer erron-
ka dituzu buruan?
Hemengo duatloietan ahal den
mailarik onena ematea. Daukadan
denborarekin entrenatzeko ere ez
dut planteatzen besterik. 
Datorren urtean ere saiatuko
zara Vall D’Araneko duatloian
parte hartzen?
Beti esaten dut ea urte batean po-
dioan sartzen naizen. Hirugarren
urtean jarraian da laugarren egiten
dudala. Ea behingoz lortzen du-
dan, baina aurten baino errazago
ez dut behin ere izan.
Espainiako Txapelketan ere zorte
hobeagorik duzun ikusi behar.
Espainiako Txapelketak ibilbidea-
ren arabera aldakorrak dira. Korri-
kan ondo ibiltzen denak abantaila
handia dauka. Bizikletako ibilbi-
dea  etorbide batean bueltaka pibo-
tean artean jartzen dute eta hor
ezin duzu apenas ezer egin.
Zuri komeni izaten zaizu bizikle-
tako iblbidea gogorragoa izatea.
Hori da, bizikletan ondo ibiltzen
garenak, alde hori erakusteko
errepideak behar izaten ditugu, al-
dapekin, haize gehiagorekin... 

I. GARCIA

Entrenamenduentzako
baino, denbora falta
gehiago nabaritzen da
atseden hartzeko

Datorren urtera begira
hemengo duatloietan
ahal den maila onena
ematea da helburua 

LANA
]Tabernaria. Aresoko taberna
batek pertsona bat behar du herri-
ko jaietan abuztuaren 15etik 18ra
lan egiteko. Interesatuek deitu
948 61 07 04 zenbakira. 

Iragarki laburrak
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Eutsi goiari 
Konsuelo!

Gaurkoan Espainiar eta Frantses
espetxeetan barna sakabanaturi-
ko ziega hauetatik, gure elkarta-
sunik eta animorik indartsuena
bidali nahi genioke, Konsuelo,
gure senide eta adiskide maitaga-
rriari.

Bai Konsuelo, argi geratu da be-
rriz ere gure herria zapaltzen du-
tenek, herri borondatearen gaine-
tik beren ideiak armaz inposatu
nahi dituzten horiek, ikusi beste-
rik ez dago astero zer nolako jarre-
rarekin etortzen diren herrira, Li-
zartzara, zein den beraien asmo
eta helburu bakarra; betiko mo-
duan, ukazioa eta errepresioa.

Orain 3 urtetarako espetxean
sartu nahi zaituzte. Zergatik? Sin-
pleki, Lizartzatarron duintasuna
erakusteagatik, herri nahia defen-
datzeagatik, zaren eta garen mo-
dukoak izateagatik.

Garbi dugu mezu hau zuzene-
an zuri bidaltzea zela azkarrena
eta diskretoena, hala ere, publiko
egitea erabaki dugu, bi arrazoien-
gatik:

Batetik, euskal preso politikoen
argazkia kentzea, ehiza-sari
bihurtu duten horiei garbi adiera-
zi nahi diegulako berriz ere tron-
patu direla. Zer da ba hori, argazki
bat kendu eta 11 sortzearen emai-
tza? Ez al dute sekula ikasiko gure
ahotsa ixil-eziña dela? Gure aska-
pen prozesuarekiko erabateko
konpromezua «eredugarri eta
adibide» izaten jarraituko duela?

Bestetik berriz, eta arrazoi na-
gusia, zutaz erabat harro gaudela-
ko da. Horrexegatik, mezu labur

honen bitartez, lau haizetara za-
baldu nahi genuen zureganako
miresmena.

Beraz badakizu, zaindu, animo
eta eutsi kastari.

Jaso gure besarkadarik eta mu-
xurik sutsuena.

Maite zaitugu Konsuelo.
Haimar Altuna Ijurko. (Espetxean
dituzun senide eta lagunen
izenean).

Amnistiaren Aldeko
Mugimenduaren salaketa

AAMak gogor salatu nahi du Uz-
tailak 19, Igandea, goizeko
8:00etan kaleak hutsik zirela, he-
rriko presoen argazkiak ezabatu
izana. Aurpegia erdi tapaturik (lo-
tsatuta edo) zuen langile batek
margo grises estali zituen argaz-
kiak ertzain ugariz babestuta.

Euskal Preso Politikoak gataz-
ka politiko baten islada gogorra
dira, ondorio zuzena. Beraien ar-
gazkiak kentzeak ez du gatazka
desagerraraziko, alderantziz bai-
zik.

Barne sailburuaren delirio
errepresiboak ez duela eraginik
izango azpimarratu nahi dugu.
Argazkiak kentzen dituzten ba-
koitzean argazkiak berrezarriak
izango direla, bai kendutako to-
kietan bai herriko gainontzeko
txokoetan ere.

Azkenik, besarkada hestua 
helarazi nahi diegu Maite eta
Goar, herriko presoen senideei.
Egokitu zaien borroka latz hone-
tan beti aldamenean izango gai-
tuzte.
Ibarrako Amnistiaren Aldeko
Mugimendua.

GGutunak

‘Ice Age 3’ filma izango da
ikusgai asteburuan
TOLOSA ]Haurrei zuzenduriko zi-
nema eskaintza izango da astebu-
ruan Leidor aretoan. Hain zuzen
ere, Ice age 3 filma emango dute:
lehen saioa, ostiralean izango da
19:30ean larunbatean ere ordu 
berean izango da saioa, 19:30ean,
eta hilaren 26an, igandearekin
17:00etatik aurrera.

Kataluniar Pirinioetara
joateko aukera Oargirekin
TOLOSA ]Datorren astebururako
mendi irteera antolatu du Oargi el-
karteak. Hilaren 31n aterako dira
Tolosatik eta abuztuaren 2an itzu-
li. Oraingoan, Kataluniar Pirinioe-
tara joando dira. Bertan dauden,
Els Encantats (2.748 metro) eta
Peguera (2.982 metro) mendiak
igoko dituzte.  Interesatuek aldez
aurretik izena eman behar dute
688 69 86 42ra deituta  edo
info@oargi.org webgunean hilaren
27a baino lehen.  Bestalde 20 
euro sartu behar dituzte 3035
0028 11 0281141038 kontu ko-
rrontean.

‘Pelex’ eta Irazuren
erakusketak Aranburun
TOLOSA ]Aranburu jauregiak bi
erakusketa ditu egunotan ikusgai.
Batetik, Pelex artistaren Hotsez
Hotseskultura erakusketa eta,
bestetik, Karlos Irazuren Kolpez
Kolpeeskultura eta egurgintza era-
kusketa. Bisita orduak 17:30etik
20:30era dira, jaiegun eta astele-
henetan izan ezik.

Pilota eskola sortzearen
inguruan hitz egiteko bilera
ZIZURKIL ]Gaur 19:00etatik aurrera
bilera egingo dute Zizurkil Goiko
Iriarte etxean, datorren ikarturte-
ra begira Pilota Eskola  sortu nahi
dutelako. Bertara gonbidatuta
daude pilotaren inguruan interesa
dutenak, eta bereziki jolasten ari-
tzen diren haurren gurasoak.
Orain arte Zizurkilen Eskola Kirola
programaren barnean aritu izan
dira haurrak pilotan jolasten, baina
Pilota Eskola sortuz gero, infantile-
tatik aurrera ere herrian pilotan
aritzeko aukera izango lukete gaz-
tetxoek, Zizurkilen izenean joka-
tuz.

L Laburrak
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Transernioko hurrengo
partidak, bihar eta etzi
Aduna ›› Aste honetan 
ez da partidarik izango
larunbatean, 
Santio Eguna delako.

ERREDAKZIOA

Adunako VI. Transernio Pilota
Txapelketaren beste bi jardunaldi
izango dira aste honetan. Bihar eta
etzi jokatuko dira. Larunbatetako
jadunaldia, beraz, ostiralean izan-
go da aste honetan, larunbatean
Santio Eguna delako.

Bihar 19:00etan hasiko dira par-
tidak. Alebinak eta infantilak ariko
dira. Alebinetan, Azpeitia-Bide-
goian eta Andoain-Hernani izan-
go dira partidak. Infantiletan, Her-
nani-Alegia eta Usurbil-Azkoitia. 

Etzi benjaminetan eta kadete
mailan izango dira partidak,
19:00etan hasita. Benjaminetan
Azpeitia-Usurbil eta Alegia-Villa-

bona lehiatuko dira. Kadeteetan
Alkiza-Añorga, Andoain-Azkoitia
eta Amezketa-Bidegoian. 

Aurreko asteko emaitzak
Hiru jardunaldi izan ziren aurreko
astean. Asteazkenean jokatutako-
etan, alebinetan, Añorga 4-Bide-
goian 16 eta Hernani 16-Aduna B
13 izan ziren emaitzak. Infantile-
tan, Alegi 18-Villabona B 16 eta
Añorga 1-Azkoitia 18. Ostegunean,
alebin mailan, Aduna A 10-Villa-
bona 16 eta Amezketa 3-Azkoiti 16
izan ziren emaitzak. Infantiletan,
Lasarte 6-Amezketa 18 eta Ando-
ain 18-Bidegoian 12. 

Larunbatean, benjaminetan,
Aduna 16-Bidegoian 8 eta Andoain
12-Amezketa 16 izan ziren emai-
tzak. Kadeteetan Aduna 5-Alegia
22 izan  partidaren emaitza.

Txapelketako finala Adunako
festen baitan izango da, abuztua-
ren 8an arratsaldean. Aurretik, fi-
nalerdiak hilaren 30ean,
19:00etan, eta abuztuaren 1ean,
16:00etan izango dira.

AEKk euskara
irakasle izateko
oinarrizko
ikastaroa
antolatu du

Euskara ›› Ostirala da izena
emateko azken eguna; on-line
eta aurrez aurreko 6 saio
izango dira urriaren 2ra arte.

ERREDAKZIOA

Euskara irakasle izateko oinarriz-
ko ikastaroa antolatu du AEKk To-
losaldean, irailaren 7tik urriaren
2ra. Matrikula egiteko azken egu-
na etzi izango da, ostiralarekin.
Matrikularen kostua 305 eurokoa
da. 

Ikastaro honetan euskararen
irakaskuntzarako beharrezkoak
diren tresna metodologikoak eta
irizpide teoriko eta praktikoak es-
kainiko dituzte, besteak beste.

Informazio gehiago 943 327172
telfonon zenbakian edo maider-
f@aek.orghelbidean lor daiteke.
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Jende asko hurbiltzen ari da harmailetara: giro polita sortzen da.A. OTEZABAL

Txukun Lakuak, Txarutak eta
Errekak aurrera egingo dute
Amezketa ›› XX. Joxean
Tolosa Txapelketan
Hendaiak ezin izan zuen
parte hartu asteburu
honetan, bajak direla eta. 

ERREDAKZIOA

Asteburu oparoa izan dute Amez-
ketan: hiru jaialdi izan dituzte,
guztiak Joxean Tolosa Txapelke-
takoak. Azken orduko aldaketak
izan ziren,izan ere, Hendaiak ez
zuen etortzerik izan eta honen or-
dez Oiartzun aritu zen. 

Ostiral gauean Txukun Lakuak
2 eta Antiguok 1 egin zuten. Kade-
tetan Obregon 18, Manzisidor 3;
gazteetan Mendinueta 18 Ortiz de
Urbina 8 eta nagusietan Santxez 13
Fernandez 18. Guztien artean adi-
tuek Obregon azpimarratu dute;
«Izugarri ondo aritu zen».

Larunbat arratsaldean Txaru-
tak 2-1ekoarekin irabazi zion Oiar-
tzuni. Kadeteetan Apeztegia 18 Sa-
rasti 3; gazteetan Juanenea 18

Ugalde 12 eta nagusietan Uharte 17
Martinez 18. «Oiartzuarrak ondo
mentalizatu gabe etorri ziren bez-
peran deitu genielako»; Hendaia-
ko Pampiren mutilek ez baitzuten
etortzerik izan. Alberdi bihurdura
batekin zegoen eta kadetea gripe-
ak jota. 

Gaueko emaitzak honakoak
izan ziren: Erreka 3 Azkoitia 0. Ka-
deteetan Zestau 18 Juaristi 7; gaz-
teetan Oronoz 18 Zendoia 4 eta se-

niorretan, Baleztena 18 Andueza
12. «Gure ustez, errepaso handi xa-
marra azkoitiarrentzat, kanpora-
keta erraza zutelakoan etorri ziren
eta... egurra jaso zuten». 

Oronoz jubenilarekin harrituta
gelditu dira Amezketan: «Aspal-
dian ez genuen ikusi eta kristore-
nak eta bi eman zizkion. Sake bate-
an zortzitik atzera egin zion botea
pilotari. Garai bateko Mikel Goñi-
ren antza handia hartu genion». 

«Espainiako Txapelketan ez
ditugu emaitza onak lortu»
Halterofilia ›› Danena
Olaederra taldea
eskuratutako markak baino
hobeak egiteko gai bada
ere, ez da posible izan.

N. URBIZU

Joan den asteburuan Espainiako
Banakako Halterofilia Txapelketa
jokatu zuten eta Danena Olaede-
rra taldea bertan izan zen. Pultsu-
lari gazteak joan ziren oraingoan,
eta maila bereziki oso altua zegoen
txapelketan hartu zuten parte: «Ez
gara oso ondo aritu», prestatzaile-
aren hitzetan. 

Iker Hernandez, Igor Sasiain,
Teddy Martinez, Jon Sasiain,
Francisco Gonzalez eta Javier

Aranbururen ordez (lesioa medio)
Francisco Cruz joan ziren. 62 kilo-
ko mailan Jon Sasiainek 4. postua
lortu zuen: «Hirugarrenarekin
berdindu zuen baina Jonen pisua
handiagoa zenez, laugarren geratu
zen: lan oso ona egin zuen». Kon-
tuan izan behar da bi urtez geldirik
egon dela lesioak zirela eta, eta ur-
tebetean elite mailan jarri da.
«Hori txalotzekoa da». 

Iker Hernandez maila berean 7.
postuan gelditu zen, «egia esan
bere markatik nahiko aldenduta:
ez zen ondo ibili». 

69 kilokoan Igor Sasiainek 6.
postua lortu zuen, «bere markaren
inguruan, baina oso kategoria go-
gorra zegoen, guztietan sendoena
da. Espero zen hobea egitea baina
jende oso ona zegoen». 

77 kilotik gorakoetan
77 kilokoan Francisco Gonzalez
aritu zen eta 7. bukatu zuen. Hala
ere, «marka hobeak egiteko pres-
tatu zen. Urduri atera zen eta kilo-
ekin ere ez zuen asmatu». 85 kilo-
ko mailan Teddy Martinez aritu
zen. Bigarren postua irabazi zuen,
«baina lehena lortu behar zuen.
Chicagon lortutako emaitza erre-
pikatzearekin nahikoa zuen, bai-
na»... Esan behar da, lesio bat ere
bazuela, tendinitisen bat eta honek
barra ondo hartzea oztopatzen
zion.

Aranbururen ordez joan zen
Cruzek 94 kilokoan laugarren egin
zuen: «Erreserban zegoen eta
ezusteko polita eman digu; bere
markak eginez aritu zen eta oso
ondo ibili zen». 

Joseba Otaegi 2. mailako Aizkora Txapelketan lehiatuko da.NOELIA LATABURU

Garmendia, Otaegi
eta Goikoetxea
Mendaron ariko dira
ERREDAKZIOA

Gipuzkoako Herri Kirol Federa-
zioak, Gipuzkoako 2. mailako Aiz-
kora Txapelketaren finala eta Gi-
puzkoako Lokotx Biltze txapelke-
ta antolatu ditu datorren
iganderako. 18:30ean Mendaroko
Goiñati frontoian izango da. Lehe-
nengo Gipuzkoako Lokotx biltze
Txapelketa izango da eta bertan,
Eneko Garmendia baliarraindarra
eta Jon Goikoetxea gazteluarra
ariko dira beste hiru partaiderekin
batera. Aizkora Txapelketan, be-
rriz, sei lagun ariko dira eta tartean
Zizurkilgo Joseba Otaegi. 

Lokotx biltzaileek egin beharre-
koa hau izango da: 50 lokotx bildu,
hauek 1,25 metro batetik bestera
egonik. 

Gipuzkoako Lokotx biltze Txa-
pelketaren jarraian Aizkora Txa-
pelketa jokatuko dute. Egin beha-
rreko lana 54 ko 4 enbor (neurria
1,252 metro enbor bakoitza) moz-
tea izango da. Gero, 60ko bi enbor
egin beharko dituzte.  

Aurten 2.mailako aizkora txa-
peldunak Gipuzkoako 1.mailako
Aizkora Txapelketa jokatzeko au-
kera izango du, Jesus Mari Lasa
aizkolariaren baja dela eta.  

Zahagi ardoa antolatu
dute etzi iluntzerako
Altzo ›› Jai batzordeak
bertan jaietako kamixetak
banatuko ditu plazan,
honela festetarako 
denek izan dezaten.

ERREDAKZIOA

Altzon etzi zahagi ardoa antolatu
du jai batzordeak. Herriko jaiak hi-
laren 30ean hasiko dira baina au-
rretik jai hau egin nahi dute, eta
modu honetan jaietako elastikoak

banatuko dituzte herritarren arte-
an. 20:30a aldera elkartuko dira. 

Jai batzordearen asmoa, beraz,
herritarrak biltzea da, kamixetak
herritarren artean banatzeko eta
festak hasten direnerako bakoi-
tzak berea izatea. 

Bestetik, jai batzordea «festa po-
lit batzuk antolatzen ahalegindu»
dira, denen gustukoak izango dire-
lakoan eta jendeak parte hartzeko
modukoak. Egitaraua prestatu
dute dagoeneko eta datorren aste-
an banatuko dute etxeetan. 



Labaderoa aurten bota dute, Txontxo eta Donperu, aldiz, 2007an.HITZA

Ezker abertzaleak
«kultur ondarea
zaintzeko» deia
egin dio Udalari
Ibarra ›› Aranzadik
2004an egindako txostena
ekarri du gogora; bertan 
58 elementu hartu zituen
kontuan elkarteak.

ERREDAKZIOA

Ibarrako ezker abertzaleak herri-
ko kultur ondarea zaintzeko eska-
tu dio Udalari azken bi urteetan
desagerrararazitako Txontxo eta
Donperu baserriak eta Emeterio
Arreseko labaderoa gogora eka-
rriz.

Ezker abertzaleak Udalak 2004.
urtean Aranzadi Zientzia Elkarte-
ari udalerriko kultur ondarearen
inbentarioa egiteko eskatu ziola
gogoratu du.

Aranzadik Ibarrako ondare kul-
turalari buruz eginiko txostenean
58 elementu hartu zituen kontuan

eta «elementu desberdinak azter-
tu ondoren eta ofizialki ezarritako
babes mailak kontuan harturik» bi
kategoria ezartzea erabaki zuen:
Oinarrizko Babes Maila eta Apar-
teko Babes Maila.

Elementuak errespetatzea
Oinarrizko Babes Mailari dago-
kionez, ezker abertzaleak «babes
neurri honetan sailkaturiko onda-
sunetan obraren bat burutzen
bada eraikinean horrela adierazi-
tako elementuak errespetatzea
gomentatzen» dutela esan du, hau
da, «bere bolumetria eta kanpoko
itxura eta distribuzio eta oinarriz-
ko egituraren osaera errespeta-
tzea».

Aparteko Babes Maileko onda-
sunetan, aldiz, «obraren bat buru-
tzen bada Zientzia Zaharberritzea
eta Mantentze Zaharberritzea iza-
tea gomentatzen dute», egiten di-

ren egintzek bere egitura eta ezau-
garriak errespetatu beharko dituz-
tela, diseinu berririk gehitu gabe,
alegia. 

«Obra hauek egiteko Gipuzkoa-
ko Foru Aldundiari dagokion ba-
bes organoaren baimena behar da
nahitaez», gaineratu du ezker
abertzaleak.

Ondarearen «bermatzailea»
Behin inbentarioa eginda eta
«geure ondarea zein den zehazki
jakitean» Udala ondare horren
«bermatzaile» izan beharko lukela
nabarmendu du. 

«Era berean, ondare horren
mantentzeaz eta emateaz ardura-
tu beharko luke eta herritarrei
bere balio kulturala ezagutarazte-
az», gaineratu dute.

Horiek horrela, ezker abertzale-
ak Udalak azken bi urteetan herri-
ko kultur ondarea «alde batera uz-
teaz gain suntsitu ere egin du», sa-
latu du eta Oinarrizko Babes Maila
zuten Txontxo eta Donperu base-
rriak eta Emeterio Arrese parkea-
ren parean zegoen labaderoa sun-
tsitu dutela nabarmendu du. 

«Hori guztiagatik eta udal ban-
dalismo honekin amaitzeko Iba-
rrako ezker abertzaleak gero eta
urriago diren geure kultur ondasu-
nak zaintzeko beharrezko neu-
rriak har ditzan eskatzen dio Uda-
lari», esan du.
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Aitor Maizak eta Saio Etxegiak irabazi dute bozeto-lehiaketa.HITZA

Aitor Maiza eta Saioa Etxegia
bozeto-lehiaketako irabazleak
Ibarra ›› San Bartolome
jaietako eskuprogramako
azala aukeratzeko
lehiaketa berriz, Oscar
Galindok irabazi du.

ERREDAKZIOA

Urtero bezala herritarrak diren
edota herrian ikasten duten Lehen
Hezkuntzako lehenengo mailatik
derrigorrezko Bigarren Hezkun-
tzako laugarren mailara bitarteko
haur mordo batek Udaletxeak an-
tolatutako abuztuko San Bartolo-
me jaietako bozeto-lehiaketan
hartu du parte. 

Epaileek konposizioa, teknika,
saiakera eta festa eta honen ingu-
ruko sinboloak adieraztea hartu
dute kontutan eta hauek izan dira
azkenean irabazleak: Aitor Maiza
eta Saio Etxegia. Gazteek abuztua-
ren 24ean, San Bartolome Egune-
an, 13:00etan Udaletxean egingo
duten sari-banaketan jasoko dute
euren saria. 

Era berean, jaietako eskupro-
gramako azala diseinatzeko egin-
dako lehiaketako irabazlea Oscar
Galindo izan da. Gazteak 300 eu-
roko saria jasoko du. 

Ibartarrak kolore gorria, berdea
eta txuria gailentzen den azala bu-
rutu du.

Urteko seigarren 
irteera, igande honetan
Ibarra ›› Langostino Moto
Kultur Elkartekoak
Nafarroa aldera joango
dira; datorren irteera
irailean izango da.

ERREDAKZIOA

Langostino Motor Kultur Elkarte-
ko kideei ere iritsi zaie oporretara
joateko garaia eta hori egin aurre-
tik urteko seigarren irteera egingo
dute igande honetan. 

Beti bezala 09:30ean aterako
dira herriko plazatik eta Nafarroa
alderuntz joango dira. Espartza
Zaraitzuko kanpinean bazkaldu-
ko dute eta arratsaldean Arbaingo

arroila ere bisitatuko dute. Egun
osoko ibilaldia izango da eta
20:00ak aldera bueltatuko dira
Ibarrara. 

30 euro
Zubirin egingo duten hamaiketa-
koa zein Espartza Zaraitzun egin-
go duten bazkaria ordaintzeko 30
euro sartu behar dira bihar baino
lehen Euskadiko Kutxaren 30350
14184 14100 23232 zenbakian. 

Antolatzaileek parte hartu nahi
duten guztiei aurrezki kutxako or-
dainagiria gorde eta igandean Na-
farroara irten aurretik erakusteko
eskatu dute. 

Datorren irteera irailean izango
dela ere jakinarazi dute.



Deialdiak
]Amasa-Villabona.  Mendizale-
en argazki, diapoak eta dokumen-
tazio berezia biltzen ari da Aizkar-
di. Uztailaren bukaerara arte ma-
teriala jasotzen jarraituko dute
elkartean (Larrea auzoa 18 B) uz-
tailaren 23an,20:30etik 10:00eta-
ra edo 620554937 telefonoan.
]Tolosa.  Abuztuaren 1etik 13ra
bitarte Santiago Bidea bizikletaz
kostatik, Tolosatik abiatuta, 
kiroldegietan lo eginez eta otor-
duak jatetxeetan eginez. Izen-
ematea, 687 568258 (Fernando)
eta 664 129216 (Luis M.).

Mendi irteerak
]Tolosa.  Hilaren 31rako Encan-
tats-Pegueira mendi irteera anto-
latu dute Oargik eta Topaguneak.
Informazioa, www.zazpitantrian-
gulon.com.

›› GUARDIAKO FARMAZIAK
]Tolosa. Olarreaga, J. Korreo ka-
lea, 2. 943 670128.
]Arribe. Garmendia, A. Kale Na-
gusia, 112.
] Irurtzun. Gastearenna, M. Ama-
ya kalea, 112.

HITZAK ez du bere gain hartzen
egunkarien adierazitako esanen
eta iritzien erantzunkizunik.

AAgenda

‹‹ Goiza Arratsaldea Tenperatura Bihar
2009-07-22

Eguraldia

›› 31°›› 17°

GOIZA OSTARTEAK
ARRATS. EGUZKIA
BEROENA 25°
HOTZENA 13°

Argitaratzailea: Tolosa Herria Hedabideak S.L.
Lege Gordailua: SS-0398-03
Zuzendaria: Noelia Lataburu
Egoitza nagusia: Araba Etorbidea 5, atzea, Tolosa. 
Telefonoa: 943 65 56 95. Faxa: 943 65 00 18
Leitza. Herriko plaza, 1. 687 410 118 
E-posta: tolosaldean@tolosaldekohitza.info.
Webgunea: www.tolosaldekohitza.info

Zuzendariordea: Iñigo Terradillos. Kudeatzailea: Maider Garaikoetxea.
Publizitatea: 661 678 818 tolosa@iragarri.net. 
Tolosa: 687 410 082-687 410 033. tolosa@tolosaldekohitza.info.
Villabona: 687 410 022. villabona-aiztondo @tolosaldekohitza.info.
Anoetaldea: 687 410 022. anoetaldea @tolosaldekohitza.info.
Ibarraldea: 687 410 032. ibarraldea @tolosaldekohitza.info.  
Alegialdea: 687 410 034. alegialdea @tolosaldekohitza.info.  
Leitzaldea: 687 410 118. leitzaldea @tolosaldekohitza.info.

‘Hitza’ diruz laguntzen duten erakundeak. Udalak: Aduna, Alegia, Alkiza, Altzo, 
Amezketa, Anoeta, Areso, Baliarrain, Belauntza, Berastegi, Elduain, Gaztelu, 
Hernialde, Ibarra, Ikaztegieta, Irura, Leaburu, Leitza, Tolosa, Villabona, Zizurkil                      

Hitza-ko bezeroen arreta zerbitzua (zalantzak argitzeko, harpidedun egiteko): 902 82 02 01

Tolosa Herria Hedabideak
S.L.ko kideak: 

Gipuzkoako
Foru
Aldundia 

Hitza-k Bai
Euskarari 

eta Tolosaldeko eta
Leitzaldeko beste 77 eragile

Urte askoan!
Ander eta Markel. Bi pottoko hauei potto bana muxu.

AAgurrak

Sanchezen
istorioekin
gozatzen
TOLOSA ]Artea ere bada ipuinak
umeen adinera egokitzen jakitea
eta horretan artista da Idoia San-
chez. Atzo ere bere abilezia age-
rian utzi zuen, Galtzaundi Euskara
Taldeak Kultur Etxean antolaturi-
ko emanaldian. Areto nagusia to-
peraino bete zen eta haurrek eder-
ki igaro zuten Lorentxu panpinare-
kin batera. Atzoko emanaldia
galdu zutenek bihar izango dute
bigarren aukera 10:30ean, Ibarra-
ko ludotekan. REBEKA CALVO


